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ZÁPIS Z 18. ZASEDÁNÍ AKADEMICKÉHO SENÁTU FAKULTY STROJNÍHO INŽENÝRSTVÍ UJEP 
 
Datum konání: 12. března 2024 
Přítomni: Ing. Patrik Balcar, Ing. Vít Černohlávek, Ph.D.; Bc. Vladimír Macháček.; doc. Ing. Ludmila Nováková, 
Ph.D., doc. PhDr. Jan Novotný, Ph.D.; Ing. Elena Střihavková, Ph.D.; Ing. Martin Svoboda, Ph.D., 
doc. Ing. Jaroslava Svobodová, Ph.D.,  
Omluveni: Ing. Tomáš Vlach 
Hosté: doc. Ing. Jaromír Cais, Ph.D., Ing. Pavel Houška, Ing. Lenka Michnová, Ph.D., doc. Ing. Jan Novotný, 
Ph.D., Ing. Bc. Vladislav Síťař, Ph.D. 
Zapisovatel: Bc. Šárka Fockeová 
 
 

Program jednání: 

1. Zahájení 
2. Schválení programu jednání 
3. Volba ověřovatelů zápisu 
4. Finanční politika a možnosti koncepčnosti řešení této situace 
5. Hlasové zaznamenávání zasedání AS FSI 
6. Různé 
7. Závěr 

 
 
Ad 1) Zasedání v 8:30 hodin v budově CEMMTECH, FSI zahájil předseda senátu Jan Novotný. Konstatoval, 
že je přítomno 8 členů AS FSI a senát je tudíž usnášeníschopný. 
 
 
Ad 2) Předseda senátu Jan Novotný předložil ke schválení návrh programu jednání, v rámci programu došlo 
k prohození bodů č. 4 a č. 5. 
 
Hlasování: pro 8, proti 0, zdržel se 0 
Návrh byl schválen [73]. 
 
 
Ad 3) Byl předložen návrh na ověřovatele zápisu z dnešního zasedání AS FSI: Senátoři Vladimír Macháček 
a Ludmila Nováková. 
 
Hlasování: pro 8, proti 0 zdržel se 0 
Návrh byl schválen [74]. 
 
 
Ad 4) Hlasové zaznamenávání zasedání AS FSI, v rámci tohoto bodu proběhla diskuze, ze které vzešlo, 
že bude písemně předložen Jednací řád, který bude doplněn o bod č. 6 Z průběhu zasedání AS FSI je 
pořizován záznam a bod č. 7 Pokud pořízení zvukového záznamu z průběhu jednání AS FSI brání 
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technické překážky, odstavec 7 se nepoužije. Také bude písemně upraveno forma ukládání do systému 
IMIS. 
 
Předsedkyně odborů Lenka Michnová požádala, aby senátoři projednali ukládání vnitřních předpisů 
a všech dokumentů fakulty do systému IMIS, z důvodu funkčnosti a přehlednosti. 
Senát bere na vědomí. 
 
 
Ad 5) Předseda senátu Jan Novotný, informoval, že tento bod zařadil on za sebe i na žádost kolegů a jedná se 
hlavně o úpravu platových výměrů k 1. 3. 2024. 
 
Děkan Jaromír Cais informoval o finančním stavu fakulty ke konci roku 2023, tento stav bohužel má dopad 
na sestavení vyrovnaného rozpočtu na rok 2024, který dle zákona musí být sestaven vyrovnaný. V rámci finanční 
půjčky od rektorátu, je nutné provést finanční úspory, jeden z prvních kroků bylo selektivní snižování mezd a to 
v tarifní složce mzdy. Další kroky k finančním úsporám je zvýšení doplňkové činnosti a také krátkodobá výpomoc 
ze strany Ústeckého kraje. Ze širšího pohledu, všechny fakulty, tedy až na jednu, skončili v minusu a všechny 
fakulty sahají do mezd zaměstnanců. Z vedení univerzity na FSI bylo apelováno, aby došlo k ponížení mezd. 
K tomu, že dojde k snižování mezd, bylo informováno kolegium děkana FSI a i AS FSI při zasedání v lednu 
i v únoru. 
Ověřovatelka senátorka Ludmila Nováková navrhla doplnění tohoto odstavce: „Selektivní snižování mezd bylo 
provedeno u 33 pracovníků fakulty. V celkovém součtu se jedná o úspoře na úrovni kolem 110 tis. Kč/měs, což 
znamená 1,2-1,3 mil Kč. ročně, jak uvedl děkan. 
S rektorátem proběhla jednání směřující k zajištění spolufinancování ze strany rektorátu. Děkan uvedl že 
půjčka/příspěvek rektorátu je podmíněna snižováním mezd. O snižování mezd bylo avizováno už v roce 2023.“ 
 
Senátorka Ludmila Nováková vyjádřila lítost nad tím, že se k tomuto probíranému bodu AS FSI nevyjádří. Dále se 
dotazovala, zda budou obnoveny kariérní plány. A dle jakých kritérií byla mzda ponižována.  
Ověřovatelka senátorka Ludmila Nováková navrhla doplnění tohoto odstavce: „Paní docentka připomněla, že se 
na senátu v listopadu dotazovala, zda budou obnoveny kariérní plány – bylo jí děkanem odpovězeno ano, ale nic 
se nestalo. Dále se dotazovala, zda dojde k propouštění – bylo jí děkanem odpovězeno, že ne. Dále se 
dotazovala, zda dojde k plošnému snižování mezd – bylo jí děkanem odpovězeno, že nikoliv. Docentka 
Nováková uvedla, že 33 akademických pracovníků je plošné. Dále se zmínila k rychlosti přijatých opatření. 
Uvedla, že děkan je ve vedení 5 měsíců a ke snižování mohl přistoupit dříve. Paní senátorka se vyjádřila ve 
smyslu selekce, jež není vhodná. Není jasné, podle jakých pravidel byly sníženy mzdy. Nejsou kariérní plány, 
nefunguje HAP, vedoucí ústavů o tom nevěděli, že se bude snižovat. Rozhodnuto bylo na tzv. užším vedení 
fakulty. Není jí jasné, za jakých podmínek a jak to bylo navrženo. Průměrná úspora na každém akademickém 
pracovníkovi je 3 300, ale přesto došlo u některých AP ke snížení více než dvojnásobnému, nebo naopak 
třetinovému. Tak jaká ta kritéria byla“ 
 
Děkan Jaromír Cais informoval, že kritéria byla stanovena na základě rozsahu výuky, projektové činnosti, 
publikační činnosti a historického vývoje mzdy. Kariérní plány a HAP budou využívány společně k budoucímu 
hodnocení pracovníků. Dále děkan informoval, že ke snižování mezd došlo již v listopadu 2023 u některých 
pracovníků a u některých pracovníků došlo opakovaně ke snižování mzdy.  
Ověřovatelka senátorka Ludmila Nováková navrhla doplnění tohoto odstavce: „Děkan upřesnil, že o míře 
snižování mezd u jednotlivých pracovníků rozhodl sám, na poradě vedení byla konzultována pouze celková 
částka nutných úspor. Kritéria stanovil selektivně, žádný pevný výpočet nebo vzoreček není.“ 
Senátorka Ludmila Nováková vyjádřila svůj názor na stanovená kritéria, která by měla být jasně dány a také 
na základě HAP. Toto selektivní snižování mezd ohrožuje akreditační plány. Bylo by vhodné, aby daný pracovník, 
kterému byla snížena mzda, tak aby věděl z jakého důvodu, za co je trestán, aby to bylo transparentní. 
Ověřovatelka senátorka Ludmila Nováková navrhla doplnění tohoto odstavce: „Není jasné, jestli je lepší se 
zaměřit na projektovou činnost, publikační či něco jiného. Pochybuje, že při stanovení nové výše tarifů byly 
zohledněny výkony zaměstnanců například v podobě přípravy na habilitační řízení na jiných fakultách,. Vzhledem 
k tomu, že nebyla záležitost konzultována s vedoucími ústavů nemohly být brány v potaz právě například tyto 
aktivity.“ 
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Člen akademické obce Jan Novotný informoval o tom, že systém HAP vyplnil, zajímalo by ho, podle kterých 
kritérií, bylo 33 lidí vybráno. Dále se pozastavil nad tím, že jsou na fakultě lidé, kteří připravují projekty, které 
mohou fakultě ušetřit cca 400tis. Kč a to se již nezmíní a nepočítá se s tím? Vyjádřil obavu, zda vůbec vedení 
pracuje na tom, aby projekt GET vyšel.  
Děkan Jaromír Cais se vyjádřil, že prozatím se bavil pouze o minulosti, v rámci budoucího směřování, je podáno 
několik projektů a nejsou to jen projekty GET a Meditech, byl by rád, aby vyšly všechny projekty, ale rozpočet 
na nich nemůže být stavěn, jelikož se neví, zda vyjdou.  
Senátorka Ludmila Nováková upřesnila připomínku Jana Novotného, že připravované projekty by měli být 
promítnuté ve mzdě, jako motivace pro zaměstnance.  
 
Senátorka Ludmila Nováková se informovala, jak přispěje zrušení příkazu děkana č. 1/2023 k motivaci 
zaměstnanců. Děkan informoval o tom, že příkaz je zatím bez náhrady, ale jeho náhrada je připravována a měla 
by vyjít do konce března. Tento příkaz spojoval různorodé činnosti fakulty, při tvorbě nové dojde k rozdělení 
a specifikování. Například odměna za vedení laboratoří bude ponechána na vedoucím ústavu, aby on rozhodl, 
kdo a jak se o laboratoře stará a jakou si zaslouží odměnu. Co se týká odměn za Erasmus+, v kontextu ČR, tato 
odměna za výuku není vyplácená žádná, zároveň je to také jedna z věcí, která tzv. „bije do očí“, při jednáních o 
finanční výpomoc ze strany rektorátu. Nový vnitřní předpis se musí stát nástrojem k motivaci lidí. 
V rámci Erasmus+ došlo k diskuzi mezi děkanem a senátorkou Jaroslavou Svobodovou, kdy byl senát 
informován o emailu senátorky, která se vyjádřila, že ona nezahájí výuku, dokud nevyjde nový příkaz děkana FSI. 
Pan děkan vyslovil obavu, že tento email se dá snadno pochopit jako vydírání a vyvíjení tlaku na rychlé vydání 
nového příkazu. Z toho důvodu převzal tuto výuku sám.  
Senátorkou Jaroslavou Svobodovou byla děkanovi vyčtena špatná komunikace.   
Senátorka Ludmila Nováková vznesla dotaz, proč nebyla zrušena pouze dílčí část daného příkazu, jelikož je nyní 
nejistota v rámci vedení Bc a DP prací. Děkan informoval, že to motivací ke zrušení nebyla jen finanční úspora, 
ale také přehlednost, transparentnost a aby se nová směrnice stala nástrojem motivace, který však odráží také 
přínosy pro fakultu. 
Ověřovatelka senátorka Ludmila Nováková navrhla doplnění tohoto odstavce: “Děkan informoval, že v tomto 
případě hrozilo nebezpečí z prodlení, že by fakulta dle směrnice musela vyplatit vysoké částky. Nová směrnice 
nebude nutně úspornější, je možné, že bude rozdělován stejný objem peněz. Bude ale zohledněn přínos 
bonifikovaných výstupů pro fakultu. Jako příklad uvedl monografie, za kterých fakulta nemá žádný příjem.“ 
 
 
Předsedkyně VOS Lenka Michnová vyjádřila názor, že oceňuje, že nově vznikající vnitřní předpis na odměny 
bude směrnice, jelikož tu musí schválit AS FSI, příkaz nemusí. Dále začala citovat ze zákoníku práce § 278 
definice informování a projednávání:  
„Informováním se rozumí poskytnutí nezbytných údajů, z nichž je možné jednoznačně zjistit stav oznamované 
skutečnosti, popřípadě k ní zaujmout stanovisko. Zaměstnavatel je povinen poskytnout informace v dostatečném 
předstihu a vhodným způsobem, aby je zaměstnanci mohli posoudit, popřípadě se připravit na projednání 
a vyjádřit své stanovisko před uskutečněním opatření.“ 
„Projednáním se rozumí jednání mezi zaměstnavatelem a zaměstnanci, výměna stanovisek a vysvětlení s cílem 
dosáhnout shody. Zaměstnavatel je povinen zajistit projednání v dostatečném předstihu a vhodným způsobem, 
aby zaměstnanci mohli na základě poskytnutých informací vyjádřit svá stanoviska a zaměstnavatel je mohl vzít v 
úvahu před uskutečněním opatření. Zaměstnanci mají při projednání právo obdržet na své stanovisko 
odůvodněnou odpověď.“ 
Předsedkyně VOS tvrdí, že z toho vyplývá, že ohledně daného příkazu zaměstnanci nebyli informováni 
a ze strany vedení FSI nebylo projednáváno zrušení daného příkazu. Zároveň upozornila na porušování zákona, 
zákoníku práce, VŠ zákona a zákona o diskriminaci. Tato směrnice byla eliminací k diskriminaci zaměstnanců 
a jejich rovným zacházením. Dále stanovila lhůtu 30 kalendářních dnů, tedy do 12. 4. 2024, k nápravě, jinak bude 
muset vyvolat jednání na rektorátu. Když se nedočká odpovědi, obrátí se na inspekci práce. Dále se vyjádřila, 
že toto není nátlak, pouze žádá písemné sdělení pana děkana, jak to míní napravit.   
Děkan Jaromír Cais uvedl, že měl s předsedkyní VOS domluvené jednání dne 28. 2. 2024 v 9:00 hod., na toto 
jednání předsedkyně VOS nedorazila a ani se neomluvila.  
 
Předseda AS FSI několikrát důrazně vyzval předsedkyni VOS, aby dala prostor členům AS FSI k diskuzi jí 
sdělených informací. Předsedkyně VOS toto radikálně odmítala a bezprostředně po skončení jejího příspěvku 
odešla. Tím odpadla možnost její diskuze se členy AS FSI. 
 
Děkan Jaromír Cais, požádal, aby předsedkyně VOS Lenka Michnová doložila, k jakému porušení zákona došlo. 
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Senátorka Ludmila Nováková vyjádřila nesouhlas s rozesíláním emailu ohledně úpravy mezd od sekretářky pana 
děkana. Dále vyjádřila svůj nesouhlas s postojem pana děkana k odborům. 
 
Vedoucí ústavu ÚSE Vladislav Síťař vznesl dotaz, zda při sestavování rozpočtu jsou započítány nějaké projekty. 
Bylo mu sděleno tajemníkem Pavlem Houškou, že žádné projekty započítané v rozpočtu nejsou.  
Tajemník Pavel Houška vyjádřil lítost nad odchodem z jednání předsedkyně VOS, jelikož ji chtěl říci, že vždy 
v březnu kalendářního roku se sestavuje rozpočet, na tomto jednání předsedkyně VOS již dva roky nebyla. 
Zároveň sdělil, že je nemožné vést jednání, pokud druhá strana nereaguje na emaily, pozvánky apod.  
 
Senátorka Ludmila Nováková vyjádřila lítost nad tím, že senát nereaguje, že je nefunkční, neslyší a se vším 
souhlasí. Na toto reagoval senátor Vladimír Macháček, který je členem studentské komory a ze své pozice se 
nemůže vyjadřovat ke mzdám akademických pracovníků, vyjádřil lítost nad snižováním mezd a také pochopení 
rozhořčených lidí, ale na senátu bylo vysvětleno, proč k tomu došlo a také tento postup chápe.  
Ověřovatelka senátorka Ludmila Nováková navrhla doplnění tohoto odstavce: “Senátorka Ludmila Nováková 
uvedla, že je celá problematika na delší diskuzi. Pokud se snižování mezd bude dělat necitlivě, ohrozí to 
personální zabezpečení studijních programů a to již bude mít přímý dopad na studenty a to je to, co by mělo 
studentskou sekci zajímat.“ 
 
Senátorka Ludmila Nováková vyjádřila nesouhlas s termíny zasedání AS FSI. 
Ověřovatelka senátorka Ludmila Nováková navrhla doplnění tohoto odstavce:“ Senátorka Ludmila Nováková 
vyjádřila žádost, zda by se mohl AS scházet i mimo rámec zasedání, například v rámci zasedání ekonomické či 
jiné komise tak, aby mohla být dílčí témata víc konzultována.“ 
 
Slova se ujal předseda senátu Jan Novotný a informoval, že termíny zasedání jsou dány historicky. V případě, 
že chtějí jiný termín zasedání, mohou být navrženy jiné alternativy.  
 
Senátorka Ludmila Nováková požádala o založení ekonomické komise. Předseda senátu Jan Novotný prohlásil, 
že v rámci ekonomických informací je senát již nyní více informovaný, než býval v předchozích obdobích. Při 
jednání AS FSI se v rámci bodu různé zavedla pravidelná diskuze s Tajemníkem FSI Pavlem Houškou na téma 
položkový rozpočet, kdy při ní tajemník Pavel Houška mimo jiné informuje o aktuálním finančním čerpání fakulty. 
Tajemník informoval o tom, že aktuální finanční podklady jsou k dispozici kolem 10. dne v měsíci (po započtení 
mezd v daném měsíci). 
Předseda senátu Jan Novotný sdělil, že každopádně souhlasí se vznikem ekonomické komise při AS FSI 
a vyzval členy senátu ke zvážení svého členství v této komisi. Zároveň vyzval členy AS FSI, aby svůj zájem 
o členství v komisi potvrdili zasláním e-mailu asistentce Šárce Fockeové s termínem do začátku následujícího 
zasedání AS FSI. 
 
Předseda senátu Jan Novotný shrnul tři hlavní body z předcházející diskuze: 
- Je nezbytné zapracovat na komunikaci napříč celou fakultou, více zapojit do komunikace vedoucí ústavů při 

sdělení informací z vedení, ale i naopak, při snaze oslovit děkana. 
- Vytvořit koncepční směrnici, náhradu za příkaz děkana č. 1/2023, která bude projednána na AS FSI.  
- Co nejdříve dosáhnout situace, kdy mzdová politika bude vytvářena na základě jasného podkladu 

hodnocení (HAP a kariérní plán). 
Senát bere na vědomí. 

 
Ad 6) Tajemník Pavel Houška informoval o finančním čerpání fakulty, viz příloha č. 1. 
Byl vznesen dotaz od senátorky Ludmily Novákové, na typ akce 16, co je z této akce hrazeno. Tajemníkem bylo 
sděleno, že se jedná o rozvojovou část, ze které jsou placeny články, cestovní příkazy a také část mzdových 
prostředků, které spadají do vědy a výzkumu.  
 
Děkan Jaromír Cais informoval o jednáních, které ho čekají v rámci propojení spolupráce s ostatními strojními 
fakultami ČR. 
Senát bere na vědomí. 
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Ad 7) Předseda senátu Jan Novotný poděkoval přítomným za účast. Připomněl senátorům, že příští 
řádné zasedání AS FSI se bude konat dne 9. 4. 2024, v 8:30 hod., v zasedací místnosti C322. Dále bylo 
konstatováno, že při dnešním zasedání byla přijata usnesení č. 73 a č. 74. 
  

Zapsala: Šárka Fockeová, v. r. 

Ověřili: Vladimír Macháček, v. r.   

 Ludmila Nováková, v. r.  

 
 
V Ústí nad Labem dne 12. března 2024 
 
 
 
                doc. PhDr. Jan Novotný, Ph.D. 

předseda Akademického senátu FSI UJEP 
 

 
 
 
 
Příloha č. 1 Přehled čerpání FSI  
 


